
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 12. april 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

1110 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1110:  

”Vil ministeren iværksætte initiativer for at sikre, at medarbejdere i psykiatrien trygt 

kan gå på arbejde uden at frygte vold eller trusler fra patienterne? Der henvises til ar-

tikleŶ ”Massive sikkerhedsprobleŵer på psykiatriske afdeliŶger” fra AviseŶ DaŶŵark 
den 12. april 2021.” 

 

Svar: 

Medarbejderne i psykiatrien skal ligesom alle andre kunne gå trygt på arbejde. Det er 

imidlertid først og fremmest regionernes ansvar at sikre et trygt arbejdsmiljø for 

medarbejderne på de psykiatriske afdelinger, og jeg forventer, at regionerne på bag-

grund af de omtalte påbud fra Arbejdstilsynet gennemføre de nødvendige tiltag for at 

sikre, at arbejdsmiljøloven overholdes. 

 

Det er desuden min opfattelse, at udfordringerne med arbejdsmiljøet også er en kon-

sekvens af, at psykiatrien har været presset i mange år. Med finansloven for 2020 

blev der afsat 600 mio. kr. årligt til at løfte den regionale psykiatri, og samtidigt har 

regeringen i gangsat arbejdet med en 10-års plan for psykiatrien. Disse tiltag skal bi-

drage til et markant løft og styrkelse af psykiatrien, hvilket jeg forventer også vil af-

spejle sig i et bedre arbejdsmiljø.  
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